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Vážení občané, 
úvodní článek začínám vždy tím, co nás nejví-
ce trápí. Dnes to není Covid-19 (ačkoliv počty 
nakažených aktuálně rostou) ani počasí, ale 
hlavně ruská agrese na Ukrajině a s  tím spo-
jené dopady na náš život. V posledním zpra-
vodaji jsem doufal, že Rusové dostanou rozum 
a  z  Ukrajiny se stáhnou, ale oni se pustili do 
nesmyslného a zbytečného boje. U demokra-
ticky smýšlejících lidí Putin válku prohrál hned, 
jak ji začal, ale boje bohužel pokračují. Rychlá 
výhra, jak si ji naplánoval, se mu nepodaři-
la, a  tak ruský vojenský neúspěch potřebuje 
doma nějak obhájit. Proto pokračuje ve válce. 
Je pro mě těžko pochopitelné, že si v  Evro-
pě v 21. století někdo vojenskou silou zabírá 
území nezávislé země. Jsem rád, že se demo-
kratické státy znovu spojily a společně bojují 
proti agresorovi, který ohrožuje celý svět. 
Bohužel boj za svobodu je drahý a dotýká se 
nás všech. V  České republice se válka proza-
tím projevila uprchlickou migrací, vysokou 
inflací a drahými energiemi. I když se nám to 
nikomu nelíbí, buďme rádi, že máme střechu 
nad hlavou a máme co jíst. Ukrajinští uprchlíci 
náš každodenní život nijak neovlivňují, ačko-
liv je jich v ČR již více než 300.000. Zařadili se 
do naší společnosti a hledají si práci, které je 
u nás stále dost. S drahotou, způsobenou vál-
kou a inflací, se musíme srovnat každý podle 
svých možností. U někoho to může být pouze 
zrušení dovolené nebo nějakého nadstandar-
du, pro někoho je to však téměř existenční 

problém. Zastavení inflace momentálně ovliv-
ňuje nestabilita způsobená válkou. Tak tedy 
bojujme proti agresi prostředky, kterými mů-
žeme, buď finanční podporou, anebo pomocí 
ukrajinským uprchlíkům. U nás ve Starovicích 
pomáhá hlavně farnost v čele s rodinou Bará-
kových, kdy je na faře poskytován azyl čtyřem 
ženám se sedmi dětmi a u rodiny Barákových 
žijí dvě ženy s čerstvě narozeným miminkem, 
které jsme u nás ve Starovicích přivítali tradič-
ním vítáním občánků. 

Ale i přes veškeré problémy je potřeba stále žít 
a pracovat, což také děláme. V současné době 
máme na obci tři stálé zaměstnance a  po-
dařilo se nám získat dotaci na tři pracovníky 
z úřadu práce, které jsme hned zaměstnali, na 
údržbu obce. Zaměstnanci se starají převážně 
o zeleň, kam nepatří pouze sečení trávy, jak si 
spousta občanů myslí. Provedli jsme v minu-
lých letech velké výsadby stromů v  katastru 
obce a snažíme se dělat vše pro to, aby nám 
rostly, proto je potřeba neustále udržovat 
a opravovat oplocení proti zvěři, aplikovat po-
střiky proti různým škůdcům, zalévat atd. Další 
naší pravidelnou činností je snižovat náklady 
v odpadovém hospodářství, kterému věnuje-
me velkou pozornost. K tomu všemu využívá-

me techniku, kterou je také potřeba udržovat, 
a tak si nemyslete, že když není posečena tráva 
u kostela, zaměstnanci někde leží… Lehnou si 
snad jen u opravy pod traktorem. 
Potěšením pro zastupitele a věřím, že i pro vás, 
je informace, že jsme v tomto období obdrželi 
tři drobné finanční dotace, které jsme ani moc 
neočekávali. První byla dotace na zaměstnan-
ce VPP, kteří jsou při svém výkonu z velké části 
dotováni, dále dotace na stavbu technického 
zázemí ve výši 217 tisíc Kč a 50 tisíc na výbavu 
hasičů. Dotace jsme nečekali, ale určitě je efek-
tivně využijeme a ušetří nám vlastní zdroje.   
I přes vysoké ceny všeho jsme rozjeli realiza-
ci plánovaných staveb. Se začátkem nového 
čtvrtletí se u  nás na obci rozeběhl stavební 
ruch. 
Stavebníci firmy Inženýrské stavby Hodonín 
zahájili výstavbu bezbariérového chodníku od 
sokolovny a už se blíží postupně k cíli - k hlavní 
silnici. Po dostavbě chodníku bude opravena 
vozovka a tím bude dokončen poslední neo-
pravený chodník v obci. Současně se stavbou 
chodníku je prováděna pokládka chrániček 
optiky a  následně se bude jednat s  provo-
zovatelem o  spuštění datových služeb. (foto 
chodník 1. řádek)

S  příchodem příznivého počasí také firma 
RUFA zahájila přístavbu sokolovny, která je 
nyní už hotová a  čeká na kolaudaci. Nové 
prostory poslouží obci i  místním zájmovým 
organizacím a opět nám usnadní a zpříjemní 
práci. Využijeme je jako zázemí už při pořádání 
oslav sedmistého výročí první písemné zmín-
ky o obci. Pro tyto účely jsme ještě rychlou akcí 
dokončili vydláždění kolem tanečního parke-
tu u  myslivny. Jediné, co se nám nepodařilo 

Z vítání u nás narozené ukrajinské dívky.

Zaměstnaci leží jen při práci aneb najdi Káju.

Stavba nového chodníku zlepší bezpečnost 
v křižovatce u Coop.
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Výpis ze  zasedání zastupitelstva obce ze dne 15. 5. 2022
usnesení č. 

2/2021
Zastupitelstvo obce Starovice schvaluje:

Usnesení č. 1/2/2022 Zapisovatele, ověřovatele, navržený program
Usnesení č. 2/2/2022 Účetní závěrku Obce Starovice za rok 2021
Usnesení č. 3/2/2022 Účetní závěrku Mateřské školy Starovice za rok 
2021 a převod výsledku hospodaření r. 2021 ve výši 53.956,90 Kč do 
rezervního fondu
Usnesení č. 4/2/2022 Celoroční hospodaření obce a  závěrečný účet 
obce Starovice za rok 2021 včetně zprávy Krajského úřadu Jihomo-
ravského kraje o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2021 bez 
výhrad
Usnesení č. 5/2/2022 Smlouvu o dílo se společností STAVOČ spol. s r.o. 
Horní Bojanovice na stavbu „IS BR3 2.etapa – stavba vodovodu a dešťo-
vé kanalizace“ za cenu 495.056 Kč bez DPH
Usnesení č. 7/2/2022 Darovací smlouvu na poskytnutí příspěvku 
200.000 Kč na výstavbu inženýrských sítí akce: „IS BR3 2.etapa – stavba 
vodovodu a dešťové kanalizace“ mezi Obcí Starovice a dárcem IKL a.s., 
Na Kocínce 210/3, 160 00 Praha – Dejvice
Usnesení č. 9/2/2022 Pachtovní smlouvu na část pozemku parc. č. 
110/2 v k. ú. Starovice o výměře 300 m2 s ročním pachtovným 150 Kč 
s účinností od 1. 6. 2022. Pachtovné pro rok 2022 činí 87 Kč.
Usnesení č. 11/2/2022 Pachtovní smlouvu na část pozemku parc. č. 
110/2 v k. ú. Starovice o výměře 220 m2 s ročním pachtovným 110 Kč 
s účinností od 1. 6. 2022. Pachtovné pro rok 2022 činí 64 Kč
Usnesení č. 13/2/2022 Pachtovní smlouvu na část pozemku parc. č. 
110/2 v k. ú. Starovice o výměře 160 m2 s ročním pachtovným 100 Kč 
s účinností od 1. 6. 2022. Pachtovné pro rok 2022 činí 58 Kč 
Usnesení č. 15/2/2022 Smlouvu o  zřízení věcného břemene č.: HO-
014330067563/001-MDP se společností EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 602 
00 Brno za jednorázovou náhradu 3.550 Kč bez DPH
Usnesení č. 17/2/2022 Smlouvu o  zřízení věcného břemene č. 
56958_14/VB se společností GasNet, s.r.o., Klíšská 940/96, Klíše, 400 01 
Ústí nad Labem za jednorázovou úplatu 550 Kč

Usnesení č. 19/2/2022 Smlouvu č.: HO-001030069023/003-MOPR 
o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného břemene se společností EG.D, 
a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno za jednorázovou náhradu 2.000 Kč 
bez DPH
Usnesení č. 21/2/2022 Smlouvu Č.:HO-001030071106/001-SERG 
o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného břemene se společností EG.D, 
a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno za jednorázovou náhradu 2.300 Kč 
bez DPH
Usnesení č. 23/2/2022 Dodatek č.1 ke Smlouvě o  dílo ze dne 24. 3. 
2021 se společností F.R.Z. agency s.r.o., Čechyňská 8, 602 00 Brno
Usnesení č. 25/2/2022 Ceník služeb od 1. 7. 2022 a Ceník pozemků od 
1. 7. 2022
Usnesení č. 26/2/2022 Smlouvu č.866/B1/2022 o  poskytnutí fi nanč-
ních prostředků z rozpočtu Státního fondu dopravní infrastruktury na 
rok 2022 s výší příspěvku 3.360.533 Kč
Usnesení č. 28/2/2022 Smlouvu o  zřízení věcného břemene č.: HO-
014330083418/001-MDP se společností EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 602 
00 Brno za jednorázovou náhradu 1.000 Kč bez DPH

Zastupitelstvo obce Starovice pověřuje:

Usnesení č. 6/2/2022 Starostu obce k podpisu Smlouvy o dílo se spo-
lečností STAVOČ spol. s r.o. Horní Bojanovice na stavbu „IS BR3 2.etapa 
– stavba vodovodu a dešťové kanalizace“
Usnesení č. 8/2/2022 Starostu obce k podpisu Darovací smlouvy na 
poskytnutí příspěvku 200.000 Kč na výstavbu inženýrských sítí akce: „IS 
BR3 2.etapa – stavba vodovodu a dešťové kanalizace“
Usnesení č. 10/2/2022 Starostu obce k podpisu Pachtovní smlouvy na 
část pozemku parc. č. 110/2 v k. ú. Starovice o výměře 300 m2 
Usnesení č. 12/2/2022 Starostu obce k podpisu Pachtovní smlouvy na 
část pozemku parc. č. 110/2 v k. ú. Starovice o výměře 220 m2 
Usnesení č. 14/2/2022 Starostu obce k podpisu Pachtovní smlouvy na 
část pozemku parc. č. 110/2 v k. ú. Starovice o výměře 160 m2 

plánování výstavby energeticky nezávislých 
domů asi netušil, jak rychle se změní situace 
a že zvolil trend, ke kterému nás dnešní doba 
doslova nutí. 

Po dvouletém covidovém období začali obča-
né opět navštěvovat kulturní akce. V médiích 
si provozovatelé hospod a akcí stěžují na ma-
lou účast, ale u nás se to zatím nějak zásadně 
neprojevilo, snad jen s výjimkou bigbítu pod 
kaštany.
Tradiční bigbítovou zábavu za ideálního počasí 
navštívilo necelých tři sta lidí, což je asi o třetinu 
méně než před covidem, ale zábava se vydařila. 
Naopak dětského dne ve sportovním areálu se 
zúčastnilo velké množství dětí, které měly širo-
kou nabídku sportovního vyblbnutí na jednot-

dokončit, je plánované mobilní zastřešení ta-
nečního parketu, a tak věřme v dobré počasí 
na akci. 

Poslední stavbou v tomto období bylo dokon-
čení inženýrských sítí k  rodinným domkům 
ve spodní části nultého řádku za významné 
finanční podpory pana Losenického. Tím jsou 
připraveny pozemky místních občanů pro dal-
ší možnou výstavbu rodinných domků.
Velký stavební ruch probíhá také na velkých 
projektech v našem katastru, kdy firma Deem 
log dokončila stavbu skladovacích prostor 
(bývalý areál ZD), u  Hustopečí se dokončuje 
logistické centrum a výstavba „chytré vesnice“ 
na čtvrtém řádku se blíží ke konci a dočká se 
brzy prvních obyvatel. Investor pan Veselý při 

livých hřištích. Také rybáři byli aktivní a v polovi-
ně června uspořádali rybářské závody pro děti 
s účastí asi 40 malých závodníků. Trenéři Sokolu 
celé jaro pracovali s  dětmi, které se odměňo-
valy dobrými výkony v mistrovských zápasech 
okresního přeboru. Jarní období s letními tep-
lotami bylo zakončeno tradičními Babskými 
hody a Agrotec rallye. Obě tyto akce pobavily 
svůj okruh návštěvníků a setkaly se s vysokou 
návštěvností. Věřme tedy, že nás covid ani ruská 
agrese nepřipraví o naše radovánky. 

Přeji vám všem krásné, pohodové dny, dětem 
přeji hezké prázdniny se spoustou zážitků 
a všichni se můžeme těšit na oslavu 700. výro-
čí první písemné zmínky o obci. 

Antonín Kadlec, starosta obce        

Dláždění vedle parketu u myslivny.
Výstavba nových RD na 4. řádku.

Průvod Babských hodů.
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Usnesení č. 16/2/2022 Starostu obce k podpisu Smlouvy o zřízení věc-
ného břemene č.: HO-014330067563/001-MDP se společností EG.D, 
a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno
Usnesení č. 18/2/2022 Starostu obce k  podpisu Smlouvy o  zřízení 
věcného břemene č.56958_14/VB se společností GasNet, s.r.o., Klíšská 
940/96, Klíše, 400 01 Ústí nad Labem za jednorázovou úplatu 550 Kč
Usnesení č. 20/2/2022 Starostu obce k  podpisu Smlouvy č.: 
HO-001030069023/003-MOPR o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného 
břemene se společností EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno
Usnesení č. 22/2/2022 Starostu k  podpisu Smlouvy č.: HO-
001030071106/001-SERG o  smlouvě budoucí o  zřízení věcného bře-
mene se společností EG.D, a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno

Usnesení č. 24/2/2022 Starostu obce k podpisu Dodatku č. 1 ke Smlou-
vě o dílo ze dne 24. 3. 2021 se společností F.R.Z. agency s.r.o., Čechyňská 
8, 602 00 Brno
Usnesení č. 27/2/2022 Starostu obce k  podpisu Smlouvy č. 866/
B1/2022 o poskytnutí fi nančních prostředků z rozpočtu Státního fondu 
dopravní infrastruktury na rok 2022
Usnesení č. 29/2/2022 Starostu obce k podpisu Smlouvy o zřízení věc-
ného břemene č.: HO-014330083418/001-MDP se společností EG.D, 
a.s., Lidická 1873/36, 602 00 Brno

Zastupitelstvo obce Starovice bere na vědomí:

 Rozpočtové opatření č. 1, 2/2022

V současné době se dokončuje stavba bezbari-
érového chodníku na 1. řádku. Jedná se o nej-
delší chodník v  obci, který je dlouhý 1050m 
a vede od hlavní silnice až po sokolovnu. 
Chodník je navržen jako bezbariérový a  je fi-
nancován z 85 % z dotace EU. Chodník svou 
konstrukcí zvýší bezpečnost chodců v obci, ať 
už vyvýšenou obrubou, bezpečnějším řeše-
ním křižovatky u COOP anebo připojením na 
hlavní silnici. Mnoho řidičů dosud jezdilo po 
prvním řádku bezohledně a v případě míjení 

Odpady jsou drahé a myslím si, že do budoucna jejich cena stále poroste. 
Od zavedení nového systému placení dle výsypu nám mnoho odpadů 
ubylo a chci věřit, že je to lepším tříděním. Podrobnější vyhodnocení udě-
lám až po půl roce, kdy porovnáme, zda nám přibylo vytříděných odpadů. 
Nyní připomenu jen pár pokynů, které je potřeba dodržovat. 
Kontejnery na bioodpad. V tomto období až do listopadu jsou kontej-
nery určeny pro rychle rozložitelný bioodpad, který vyvážíme na hno-
jiště Zemosu. To znamená tráva, listí, piliny, matoliny. Ne dřevo a jiné 
odpady. Je nutné to dodržovat, jinak nám Zemos nebude bioodpad 
odebírat.

Nový chodník na prvním řádku

Odpady

se s  protijedoucím vozidlem se bez snížení 
rychlosti vyhýbali přes chodník. 
Někteří si myslí, že se silnice zúžila, ale není 
to pravda, komunikace je ve stejné šíři, spíše 
naopak je ve většině míst o  5 až 20 cm širší. 
Pouze v místě u domu č. p. 110 a 111 naproti 
obchodu COOP došlo ke zúžení komunikace 
a je zde nově vybudována výhybna pro auta. 
Vozovka je ve většině míst dostatečně široká 
pro obousměrný provoz osobních vozidel, je 
pouze potřeba zpomalit a vyhnout se. V mís-

Další problém, který vzniká, je u  kontejnerů s  papírem. Kontejnery 
na obci jsou určeny pro menší balíky papíru, dostatečně slisovaného 
a svázaného. Velmi často se stává, že nezodpovědní občané narvou do 
kontejneru velký karton, kterým ho zaplní, a přitom v kontejneru není 
žádná váha. Velké kartony je potřeba vozit na sběrný dvůr, kde je velko-
objemový kontejner.
Obec pořídila nové kontejnery na sklo a  máme v  plánu zavést další 
sběrná místa, abychom vám některým zkrátili docházkovou vzdále-
nost.    

Antonín Kadlec

tech, kde je vozovka zúžená, je potřeba vyčkat 
na rozšířeném místě a nechat svého „souseda“ 
projet; příště on nechá zase projet vás. Je to 
jen o  toleranci. Chodník brání ty nejzranitel-
nější a to jsou chodci, kterými jsou nejčastěji 
děti a senioři, proto prosím buďme my moto-
risté ke svým spoluobčanům ohleduplní.
Také chci připomenout, že parkování na chod-
nících, ani částečný přesah auta do linie chod-
níku, nebude tolerováno.

Antonín Kadlec

Stavba chodníku řeší bezpečnější křižovatku u COOPu. Stavbou nového chodníku na 1. řádku se mírně rozšiřuje komunikace.
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Předškoláci z  naší mateřské školy úspěšně 
ukončili intenzivní kurz plavání. Po dobu pěti 
týdnů dvakrát týdně jezdili do hustopečské 
plavecké školy, kde je zkušení instruktoři učili, 
jak se nebát ve vodě – foukali do vody, klouzali 
do vody, potápěli se nebo splývali. Vzhledem 
k  velkému počtu dětí bylo velmi náročné za-
jistit organizaci a chod školky. Na plavání jsme 
jezdili linkovou dopravou nebo jsme se za pěk-
ného počasí vydali pěšky po cyklostezce. Děti 
všechno skvěle zvládaly, za což jim náleží velká 
pochvala. Za odměnu a na památku děti dosta-
ly diplom se šupinkami, které si vysloužily za 
jednotlivé úkoly. 

ZK

Naše školka se zapojila do projektu České spo-
lečnosti ornitologické a  dalších mezinárodních 
organizací na ochranu ptáků pod názvem Od-
razy křídel. Celý školní rok děti v rámci projektu 
poznávaly a zkoumaly život ptáčků, učily se, jak 
ptáčky chránit a pomáhat jim. Výstupem tohoto 
projektu byla výstava dětských výrobků, která 
se uskutečnila v kulturním sále ve Velkých Pav-
lovicích za podpory Mikroregionu Hustopečsko. 
Mateřská škola účastí v  tomto projektu získala 
nejen spoustu nových inspirací ke vzdělávacím 
činnostem, ale také encyklopedii ptáků a dale-
kohled k jejich pozorování. 

ZK

Děti z mateřské školy Kaštánek děkují všem rybářům ze Starovic za peněžní dar, který využijeme k pořízení didaktických pomůcek 
pro výuku.

Plavání

Výstava Odrazy křídel

Poděkování Rybářskému svazu

Mateřská škola

Kdysi mě zaujalo motto jedné firmy s outdoro-
vým oblečením „Život je tam venku“ - a stalo se 
i mou filozofií, co se týče výchovy a vzdělávání 
dětí. Ve třídě můžeme použít sebelepší didak-
tické pomůcky, činnosti a hry, ale nic nenahradí 
osobní zkušenost „naživo“. Proto se také snažíme 
trávit co nejvíce času venku, v reálném prostředí, 
kde se nejlíp seznámíme s  různými situacemi. 
Takové situace jsme se vydali hledat do  nově 
upraveného areálu bývalé místní střelnice, kde 
jsme se rozhodli prožít celý den. Ráno se děti se-

Den v přírodě

šly ve školce, ale ještě před svačinkou se vydaly 
za vesnici ke střelnici. Úkolem bylo vymyslet, jak 
se o sebe postarat. Kluci nasbírali dřevo na oheň 
a stavbu „bunkru“ a děvčata se pustila do vaření 
kotlíkového guláše k obědu. Terén u střelnice je 
členitý, a tak nám skvěle posloužil k horolezec-
kému výcviku. Děti si vyzkoušely pohyb v nerov-
ném a  těžce prostupném terénu a  na mírném 
svahu i  slaňování. Dopoledne uteklo nezvykle 
rychle a dětem pořádně vyhládlo. Z uvařeného 
guláše nezbylo téměř nic. Odpočinek byl pro 

děti také netradiční – relaxovaly jen krátce na 
přinesených karimatkách a  potom se mohly 
opět věnovat hrám a činnostem, které je zauja-
ly, třeba střelbě z luku nebo pozorování hmyzu. 
Když jsme se odpoledne začali balit k odchodu, 
děti protestovaly a chtěly zůstat i přes noc. A co 
se díky tomuto pobytu naučily? Že prožít čas 
s kamarády je bezva, pomáhat si je důležité, při-
ložit ruku k dílu užitečné a že zábava se dá najít 
i mimo monitor počítače či telefonu. 

ZK
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Po dobu dvou let jsme kvůli Covidu-19 
nemohli pořádat adaptační hodiny pro 
nově přijaté děti. Letošní rok jsme opět 
mohli navázat na zavedenou tradici. Čty-
ři dopolední hodiny prožily nově přijaté 
děti a  jejich rodiče v  naší školce. Mohly 
se tak seznámit s prostředím školky i její-
mi zaměstnanci, což jim usnadní nástup 
na začátku školního roku. V  rámci první 
adaptační hodiny se děti zúčastnily diva-
delního představení Afrika divadla Sandry 
Riedlové a věřím, že to byl skvělý zážitek 
nejen pro děti, ale i pro jejich maminky. 

ZK

Už od září jsme se těšili na dobu, kdy nám rodi-
če zabalí kufry a my PŘEDŠKOLÁCI pojedeme 
na školku v přírodě. Čas nadešel a my vyrazili 
za dobrodružstvím. Jeli jsme do ekocentra 
Trkmanka ve Velkých Pavlovicích na zámek, 
kde mají zakletou princeznu. Naším velkým 

úkolem bylo tuto princeznu vysvobodit. Hned 
ve středu ráno začalo vysvobozování. Náš prv-
ní úkol byl dopravit se do Velkých Pavlovic. 
Během cesty sledovat okolí a vyluštit tajenku. 
Tajenka vyluštěna. První korále pro zakletou 
princeznu jsme našli v jídelně. A pak už to šlo 

samo. Korále jsme našli všechny, princeznu za-
chránili a domů se vrátili plní zážitků. Hlavně 
však už víme, že dokážeme být přes noc bez 
maminky a tatínka. Bylo to fakt super. 
Vaši předškoláci.

Martina Klaková

Děti z mateřské školy se zapojily do celo-
republikového projektu Ukliďme Česko. 
Náš projekt jsme nazvali „Kaštánek uklízí 
Starovice“. Děti se úkolu chopily s nadše-
ním a během jednoho dopoledne vyčisti-
ly poldr mezi Starovicemi a Hustopečemi. 
Při úklidu si upevňovaly znalosti o třídění 
odpadu a diskutovaly nad dopady znečiš-
ťování životního prostředí. Doufáme, že 
je tato aktivita naučí chovat se k naší pla-
netě ohleduplně a vyrostou z nich jedinci, 
kteří se budou chovat zodpovědně.

ZK

Adaptační hodiny 

s divadlem

Školka v přírodě

Kaštánek uklízí Starovice
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Ve středu 1. června mají všechny děti svá-
tek. My jsme ten náš svátek ve školce oslavili 
dohromady s Veverkami. Menší děti si hrály 
na školkové zahradě, kde na ně čekaly růz-
né soutěže. A  my předškoláci jsme vyrazili 
pěšky do Hustopečí na CVČ Pavučina. Paní 
učitelky nás vzaly jinou cestou. Kolem koní, 
poníků, husí…. 

Ovečka - výukový program v Hustopečích na Pavučině

Jak jsme dorazili na Pavučinu, hned jsme 
naplnili bříška. Inuška se svou ovčí kamarád-
kou nám prozradila různá „ovčí“ tajemství. 
Už víme, proč se ovečky chovají, co jí a jaké 
mají bobky. Zahráli jsme si na ovečky. Hle-
dali jsme v areále nějakou potravu. Byli jsme 
překvapeni, co jsme všechno našli. Nakonec 
nám Inka ukázala, jak se zpracovává vlna.

Docela to trvá, než se vyrobí vlna na pletení. 
Abychom na ovečku nezapomněli, tak jsme si 
jednu vyrobili. Ještě nezbytná zmrzlina a hurá 
zpátky po cyklostezce do školky, kde už na nás 
ve školní jídelně čekal výborný oběd.
Bylo to nádherné dopoledne. Vaši předško-
láci.

Martina Klaková

Jedno květnové odpoledne jsme se sešli 
u  myslivny, abychom oslavili s  maminkami 
jejich svátek. Rozhodli jsme se s  nimi pro-
cestovat celý svět. Na začátku cesty jsme je 
naučili mexický tanec. A  pak už maminky 
létaly letadlem z  kontinentu na kontinent. 
Vždy tam společně s  námi zažily nějaké to 
dobrodružství. V Africe jsme se učili s míst-
ní šamankou hrát na bubínky. Asie byla ve 
znamení čaje a rýže. Tam jsme na dně těchto 

S maminkou kolem světa

pokrmů hledali brouky. A  taky jsme zkou-
šeli jíst hůlkami. Na Antarktidě byla zima, 
ale zase jsme se naučili chodit jako tučňáci. 
Tučňáci jsou totiž moc veselá zvířata.  Doká-
zali na tvářích maminek vyčarovat kouzelné 
úsměvy. Do Austrálie mezi klokany zavítali 
i  tatínci. V  Americe nás čekali indiáni. Ná-
čelnice Apačů Rybana učila maminky a  je-
jich děti střílet z  luku. A  Evropa, naše milá 
Evropa. Kam jinam jsme mohli zavítat, než 
do sladké Itálie?
Nakonec jsme se všichni vrátili zase domů, 
do maminčiny náruče. 

Daniela Meňhartová
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Červen patří výletům a my jsme se s naší školičkou už nemohli do-
čkat, až přijde ten den. Letos jsme navštívili Kovozoo ve Starém Městě 
u Uherského Hradiště. Aby nám cesta autobusem rychle utekla, zpí-
vali jsme si oblíbené písničky s kytarou a pozorovali okolní krajinu. 
Když jsme dorazili do cíle, vstoupili jsme do ráje zoologické zahrady se 
zvířaty, která jsou vyrobena v životní velikosti ze starého železa. Děti 
obdivovaly žirafy, slony, velblouda, koně, krokodýla, nosorožce, želvy 
a spoustu dalších kovových exponátů. V areálu jsme navštívili i další 
atrakce - letadlo, vláček, auta, tramvaj, gumové bludiště, vyhlídkové 
lávky, porodnici Kovozoo a muzeum veteránů. Kromě kovových zví-
řat si děti také prohlédly nepřeberné množství exponátů průmyslové 
a hasičské techniky, secí a žací stroje a jiné zemědělské stroje z dob 
našich prarodičů. Zkrátka věci, které z  našeho života již vymizely, 
skončily by zřejmě na smetišti, ale místo toho jejich příběh pokračuje 
v Kovozoo. Uteklo to jako voda a po společném obědě jsme vyrazili 
zpět domů. Děti byly nadšené a odnášely si spoustu  zážitků z úžas-
ného výletu. A kdybyste nevěděli kam o prázdninách na výlet, máme 
pro vás tip. Zajeďte do Kovozoo, kde si najde zábavu úplně každý.  

LB

Cestujeme na výlet do Kovozoo

Spolupráce s rodiči je nedílnou součástí pro-
gramu „Začít spolu“ a  jsme moc rádi, že se 
nám to daří. Koncem května jsme v  tema-
tickém týdnu „Kdo co dělá“ přijali pozvání 
od pana Schejbala na prohlídku zeměděl-
ské techniky do Agrotecu. A  protože jsme 
velcí výletníci, vydali jsme se do Hustopečí 
po cyklostezce pěšky. U vchodu nás přivítal 
pan Schejbal, který nás provedl po areálu, 
ukázal nám různé druhy traktorů, kombajny 
a  společně jsme si povídali, k  čemu všemu 
nám v  zemědělství slouží. Se svými kolegy 
si pro děti a paní učitelky přichystal překva-
pení - jízdu v  traktorech přes okruhy, která 
byla velkým adrenalinem, ale i  zážitkem 
pro všechny. Na rozloučenou jsme obdrželi 
drobné dárečky na památku a  vydaly jsme 
se zpět do naší školičky. Děkujeme moc za 
krásný zážitek. 

 LB  

Návštěva Agrotecu Hustopeče - spolupráce s rodiči



8 700 let od první písemné zmínky

Štarvický panter 2/2022

8

V květnu jsme po dvouleté covidové pauze uspořádali na střelni-
ci v Popicích náš tradiční závod ve střelbě na letící asfaltové terče. 
Letos jsme měli dvě disciplíny, a to klasické lovecké kolo a lovecký 
parcour. Celkem každý střelec střílel na padesát terčů. V  letošním 
roce nám nepřálo počasí a téměř celé dopoledne nám jemně pr-
šelo. Bylo to znát i na účasti, kdy k nám dorazilo méně hostů.  Ale 
i  tak, za účasti pouhých jedenácti střelců, jsme se pobavili a pro-
větrali naše brokovnice. Nejlepší mušku a nejvíce zasažených terčů 
měl v letošním roce Jenda Štýbl mladší. O druhém a třetím místě 
musel rozhodnout tzv. rozstřel mezi Karlem Valou mladším a Mar-
tinem Matějů, kteří měli po základním kole stejný počet trefených 
terčů. Druhé místo nakonec vybojoval Karel Vala a Martin Matějů 
získal místo třetí. 
V loňském roce jsme uspořádali tři hony. Na první dva jsme si po-
zvali hosty, naše kamarády z jiných MS, a společně jsme následně 
poseděli na poslední leči. Na třetím honu jsme se prošli již sami. 
Na těchto třech honech jsme ulovili 63 zajíců a  4 bažanty. Celo-
ročně jsme se věnovali lovu zvěře tzv. škodné a ulovili jsme 6 lišek, 
8 kun, 8 jezevců a 7 strak. Co se týká zvěře srnčí, odlovili jsme 8 srnců, 
3 srny a 1 srnče. Několik dalších kusů srnčí zvěře máme ještě bohu-
žel sražených vozidly nebo stržených psy.

Předseda MS Starovice Karel Vala ml.

Střelecký turnaj MS Starovice

Výdej gulášů do konviček bude probíhat od 13 hodin a výdej minutek 

do vlastních jídlonosičů bude možný pouze od 18 do 20 hodin.

Po roční přetržce, zapříčiněné pandemií Co-
vid-19, jsme se letos 9. dubna mohli opět 
pustit do úklidu obce a  jejího okolí. Tento-
krát bylo poměrně větrno, ale i  tak se nás 
sešlo několik desítek včetně dětí.
 Za ty roky, co se tato akce koná, jsme vysle-
dovali, že obec je znatelně čistější. Zatím-
co v  prvních ročnících jsme měli odpadků 
více, nyní především v  obci skoro není co 
sbírat. 
V  okolí obce je to však horší. Zde převažu-
jí různé plastové odpadky, jsou roztrhané 
a zaorané v polích.  Směrem k hlavní silnici 
na Hustopeče, která je po okrajích lemová-
na vajgly od cigaret, pak přibývá kelímků od 
kávy a obalů od nápojů či cukrovinek, které 
řidiči prostě vyhodí z okna jedoucího auta. 
Úklidu se zúčastnili i naši ukrajinští uprchlíci 
a  paní Olena pak odpoledne připravila pro 
všechny na hřišti pravý ukrajinský šašlik. 

Petra Pokorná

Ukliďme Česko

Kolem silnice a v polích je co sbírat.

Úklidu se účastnily všechny věkové kategorie. 
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Letos si připomínáme úctyhodné kulaté 700. 
výročí první písemné zmínky o naší obci. K této 
příležitosti jsme po dlouhých přípravách vyda-
li krásnou knihu Starovice, kterou zpracovala 
naše kronikářka Petra Pokorná. Kniha prozatím 
není v  prodeji, zakoupit ji bude možné až po 
slavnostním křtu na oslavách výročí.
Samotnou akci máme naplánovánu už del-
ší dobu a  dokonce jsme jí podřídili i  některé 
investice, jako například stavbu technického 
zázemí za sokolovnou, rozšíření zpevněných 
ploch u myslivny nebo třeba nový chodník na 
1. řádku. Vše jsme naplánovali tak, aby to bylo 
do akce hotové, aby obec byla pěkná, čistá, bez 
stavebního ruchu.  Pečlivě naplánovaný, a vě-
řím, že zajímavý program jsme zajistili, takže už 
jen doufejme v hezké počasí. 
Program bude zahájen ve 14:00 hod. přivítáním 
hostů, kdy nám přislíbil účast i  hejtman Jiho-
moravského kraje Jan Grolich, a kmotrem knihy 
se stane náš známý profesor Jan Pirk. 

Sedmisté výročí první písemné zmínky o obci Starovice

Po slavnostním zahájení a křtu knihy bude pro-
bíhat folklorní odpoledne, kde vystoupí decho-
vá hudba Stříbrňanka či taneční soubor Břecla-
van. Večer nás pak pozve na parket kapela EMIL 
z Polné.
V  průběhu odpoledne bude zajištěn i  dopro-
vodný program pro děti, které si mohou užít 
různé historické atrakce. Dále ve spolupráci s Vi-
nařskou společností Starovice budou otevřeny 
sklepy v okolí myslivny, kde může každý zajít na 
sklenku dobrého vína od místních vinařů. 
Během dne budou k prohlídce otevřeny budo-
vy hasičky, obecního úřadu a mateřské školy od 
10 do 12 hodin. 
V sokolovně bude od 14:00 hod. probíhat vý-
stava fotografií a možná i mysliveckých trofejí 
s ochutnávkou vín místních vinařů. 
Obec bude nabízet k  prodeji upomínkové 
předměty: kniha Starovice za 500 Kč, obecní 
trička za 150 Kč, skleničky za 80 Kč nebo odzna-
ky za 40 Kč. 

Vstup na akci je zdarma, tak neváhejte pozvat 
příbuzné a  rodáky a  přijďte si zavzpomínat 
a společně se pobavit.       

Antonín Kadlec
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Na konci školního roku byla dokončena ge-
nerální oprava školní budovy. Byly vyměněny 
všechny podlahy včetně chodby a schodů, dále 
všechny dveře a část oken. Zpráchnivělé krovy 
byly vyměněny za železné. V celé škole bylo zre-
novováno elektrické vedení a postaveny nové, 
splachovací záchody. Bylo zavedeno ústřední 
topení a do tříd vodovod. 
Slavnostní otevření proběhlo 25. června 1972 
a pásku přestřihla nejmenší žákyně 1. ročníku 
Alena Madronová. K  ukončení školního roku 
bylo pro děti u sokolovny připraveno sportovní 
odpoledne, kam byli pozváni vojáci s ukázka-
mi vojenské techniky a  nechyběl ani táborák 
s opékáním špekáčků. Druhý den pak proběhl 
dětský karneval. 
Škola byla v  tomto roce organizována jako 
dvojtřídní a navštěvovalo ji 36 žáků. 
Mateřskou školu navštěvovalo 30 dětí ve věku 
od tří do šesti let, ředitelkou byla Anežka Pro-
cházková. 

Starovice před 

padesáti lety

Škola před opravou (rok 1965). Šatny (dnešní kadeřnictví) byly k chátrající budově nově přistavěny. 

JZD v tomto roce úspěšně překračovalo plány 
v  živočišné i  rostlinné výrobě. Rekordní byla 
dodávka více než 500 tisíc litrů mléka (od 200 
krav) a překročen byl i plán v dodávkách vep-
řového masa (více než 1200 q). Také rostlinná 

výroba vykazovala nadprůměrné plnění vytče-
ných plánů. 
Kromě hovězího dobytka, prasat a  drůbeže 
chovalo JZD v této době ještě i pět koní. 

Petra Pokorná

24. února ruská armáda na příkaz šílence Pu-
tina, jak ho nazval už i náš proruský prezident 
Zeman, napadla nezávislou Ukrajinu. V tota-
litním Rusku se však o této agresi nesmí mlu-
vit jako o válce, Rusové mohou použít pouze 
výraz „speciální operace“, ve skutečnosti však 
jde o  středověký způsob války, kdy Rusové 
obléhají města a  nechávají lidi umírat hla-
dem, likvidují civilní infrastrukturu a ostřelují 
města. Tato speciální operace zabila mnoho 
vojáků i  civilistů a  vyhnala z  domovů na 12 
milionů Ukrajinců, z toho 6 milionů opustilo 
už Ukrajinu a  hledají azyl v  bezpečných ze-
mích, kam se řadíme i my. 
Po tom, co Rusové během několika měsí-
ců předvedli, už ubylo jejich vyznavačů, ale 
i přesto jich je mezi námi stále mnoho. Dostali 
jsme dopis od policie ČR, abychom informo-
vali občany, aby nepodléhali dezinformač-
ním webům a  zprávám, ale je to jako házet 
hrách na stěny. Ty, kteří tomu věřit nechtějí, 
nepřesvědčí naši váleční reportéři z  místa 
bojů, ani naše vláda, ani já z pozice starosty.
Je potřeba si jasně říct, kdo je agresor a kdo 
je oběť. Rusové chytře používají dezinforma-
ce, zkreslují historii a neustále upozorňují na 
nepravosti z historie – jako by to snad mělo 
ospravedlnit fakt, že Rusko napadlo Ukraji-
nu. Všechny ty jejich výkřiky o tom, že se cítí 
ohrožení a že se jen brání proti agresi NATO 
či Ameriky, kterýžto argument rádi používají 
i  naši rusofilové, mají jen odvést pozornost 

Ruská agrese

od neoddiskutovatelného faktu – Rusové 
jsou agresorem, který napadl sousední stát. 
Válkou, kterou Rusko rozpoutalo, je zodpo-
vědné za umírající lidi, za migraci, za výrazné 
zdražování energií, materiálů, potravin a  za 
vysokou inflaci. Navíc Rusko blokací ukrajin-
ských přístavů brání Ukrajincům vyvážet obilí 
(které jim také bezostyšně krade) a může to 
mít za následek hladomor v chudých zemích, 
což může v blízké budoucnosti opět vyvolat 
migraci z afrických zemí, která může vést až 
k  destabilizaci Evropy, což si Rusové dobře 
uvědomují a je to jejich cílem.  
Že zvýšení cen postihlo nejhůře samotné 
Rusy, to jim nevadí, protože ruské garnituře 
na obyčejných lidech nikdy nezáleželo. S hes-
lem „nas mnogo“ obětovali své vojáky za 2. 
světové války (na jejímž rozpoutání se sami 
podíleli) a  stejně tak i  nyní. 
Ruští vojáci se také nezmě-
nili, kradli a  znásilňovali za 
druhé světové války a  dělají 
to i  dnes. Putin chtěl „dena-
cifikovat“ Ukrajinu a zabránit 
jí vstoupit do NATO. To, proti 
čemu začal bojovat, se zcela 
obrátilo proti němu. Drtivá 
část Ukrajinců už nemá Rusy 
za přátele, západní země za-
čaly ve velkém Ukrajinu pod-
porovat a  dodávat jí zbraně 
a dosud neutrální země sou-

sedící s Ruskem už podepsaly žádosti o vstup 
do NATO. Celý demokratický svět se semkl 
proti Rusku. Takže bravo, pane Putine, to se 
vám povedlo. 
Jsem rád, že naše vláda po našich historic-
kých zkušenostech s  Rusy má jasný postoj 
v  pomoci Ukrajincům. Jako jedni z  prvních 
jsme dodali tanky a  děla Ukrajině a  na náš 
podnět začaly s  dodávkami zbraní ostatní 
země. Dnes už na Ukrajinu dodávají i  další 
země sofistikované systémy, které věřme, že 
zastaví a vyženou agresora.  
Uvědomte si prosím, že Ukrajinci jsou obětí 
ruské agrese a naší povinností je jim pomoci. 
Jediné přijatelné řešení je, aby se Rusové 
stáhli zpět do Ruska a zaplatili válečné repa-
race za zničená města a nakradené zboží. 

Antonín Kadlec

Symbolem ruské agrese se stalo zcela zničené ukrajinské měs-
to Mariupol



Obec Starovice (1322 - 2022) 11

Štarvický panter2/2022

Odmalička jsme byli všichni vychováváni 
rodiči i  školou k  tomu, abychom pomáhali 
potřebným, a teď k tomu máme příležitost. 
Pomozme válečným uprchlíkům z Ukrajiny.
Jak jsem již psal v předchozím článku, mno-
ho lidí se rádo nechá ovlivnit různými dez-
informacemi, proto bych vám rád poskytl 
informace přímo od nás ze Starovic.
V obci jsme po vzájemné dohodě s farností 
vybavili faru pro azyl ukrajinským uprch-
líkům. První rodina došla do obce hned 9. 
března, druhá 14. března další 14. dubna. Po 
dohodě se první rodina, která nebyla z  vá-
lečné oblasti, 5. května vrátila domů a hned 
6. května došly tři rodiny, které jsou dnes na 
faře. Jedna z rodin z fary našla azyl v domě 
rodiny Barákových a 5. dubna se jim narodi-
lo dítě. Jedná se o rodiny (maminky s dětmi) 
z východu Ukrajiny, kde probíhají boje nebo 
jsou jejich města ostřelována Rusy. 
V současné době tedy poskytujeme azyl čty-
řem rodinám na faře a Barákovi jedné rodi-

Naše pomoc Ukrajincům

ně u nich doma. Jedná se o ženy s dětmi. Na 
faře jsou 4 ženy a 6 dětí ve věku od 6 měsíců 
po 17 let. Jejich mužové a  otcové jsou na 
Ukrajině a bojují proti ruským okupantům. 
Někteří lidé závidí uprchlíkům sociální dáv-
ku 5.000 Kč na měsíc, což je 166 Kč na den. 
Nevím, kolik z  těch závistivců, by s  touto 
částkou vyžilo. Tato suma dnes s  obtížemi 
stačí na jídlo. 
Matky, které se ze strachu o životy svých dětí 
rozhodly pro strastiplnou cestu do neznáma, 
aby našly azyl a bezpečí, k nám nedojely na 
dovolenou ani pobírat sociální dávky. Vyhna-
la je z  jejich domovů válka a chtějí se vrátit, 
jakmile to bude možné. Ale nelení ani v téhle 
situaci, nechtějí být přítěží a  hned si našly 
práci, za kterou dojíždí do Hustopečí. Dokon-
ce i  maminka od půlročního dítěte si našla 
práci na částečný úvazek u nás ve Starovicích.
Snažíme se jim život u nás zpříjemnit, zapo-
jovat je do dění v obci, ať už účastí na obcí 
pořádaných akcích nebo například ukrajin-

ský chlapec s námi hraje fotbal.  
Ukrajinci se ocitli v nelehké situaci, žijí v cizí 
zemi, mají komunikační bariéru, musí se sta-
rat o své děti. Proto chci vyzdvihnout pomoc 
pana Baráka, který jim poskytuje velkou 
podporu, ať už v zajišťování zdravotní péče, 
zajištění práce či školy pro děti. Je to velmi 
náročné, sami dobře víte, jaký je například 
problém sehnat u  nás zubaře a  Ukrajinci 
mají také zuby. Přes všechny tyto potřeby 
se navíc denně strachují, zda se druhý den 
dovolají svým mužům. Nezáviďte jim, není 
jim co závidět, je potřeba jim pomáhat. Na 
obecním úřadě máme stále sbírku, kterou 
používáme na pomoc Ukrajincům, abychom 
jim zde zpříjemnili pobyt, například poříze-
ním kola pro děti, nebo počítačem pro on-
line výuku. Jestli chcete pomoci, můžete 
přispět i vy do kasičky na OÚ.    
Přejeme našim Ukrajincům, aby se mohli 
vrátit co nejdříve domů.

Antonín Kadlec
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Lidé prchající před válkou nejsou ve Starovicích 
poprvé. Během obou světových válek Starovice 
poskytovaly úkryt lidem, kteří se kvůli válečné-
mu ohrožení odhodlali opustit své domovy. 
Za první světové války se u nás vystřídalo něko-
lik uprchlických vln. První běženci sem dorazili 
již v září roku 1914, tedy jen necelé dva měsíce 
po vypuknutí války. Byli to utečenci z  Haliče, 
což je oblast na území dnešního Polska a Ukra-
jiny. V dalším roce zde našly azyl rodiny Poláků 
či obyvatelé Istrie. Skupinku Istrijců tvořilo šest 
žen, pět dětí a  jeden sedmdesátiletý muž. Asi 
nebyli zvyklí na chladnější podnebí a navíc měli 
málo oblečení; jedna z žen, 68letá vdova Anna 
Deltreppo, ve Starovicích 17. listopadu 1915 ze-
mřela na zápal plic a byla pohřbena na zdejším 
hřbitově. 
Další vlnu tvořili v roce 1916 židovští uprchlíci 
opět z Haliče a Bukoviny, kteří se zdrželi do roku 
1918. 
V letech 1916 – 1917 byli v obci umístěni Ruso-
vé, kteří padli do zajetí – kronikář informuje, že 
třem z nich se podařilo uprchnout. 
Z  období druhé světové války máme ve farní 
kronice zmínku, že v roce 1944 sem přišly mat-
ky s dětmi z bombardované Vídně, cca 50 osob. 
Převážně matky s dětmi zde máme také dnes, 
v roce 2022. Aktuálně je u nás přihlášeno k po-
bytu 27 ukrajinských běženců. 
Na faře bydlí ve třech pokojích čtyři maminky 
se sedmi dětmi. Nejdéle zde žije paní Olena, 
která sem přišla se synem Davidem v polovině 
března. Rodina se třemi dětmi, která zde byla 
jako první, už z fary odešla, protože nepochá-

Váleční uprchlíci ve Starovicích v minulosti a dnes 

zí z  oblasti bezprostředně zasažené válkou. 
Všechny ostatní ženy a děti zažily ruské nálety. 
Khrystyna s  Natalií, které bydlí u  rodiny Bará-
kových, se pro odchod rozhodly velmi rychle. 
Nevěřily, že by válka mohla v dnešní době vy-
puknout, a když začaly celé dny i noci houkat 
sirény a  Rusové začali ostřelovat Dnipro, kde 
žily, doufaly, že je to jen otázka dnů a vše vyřeší 
diplomatická jednání. Po dvou týdnech po-
chopily, že válka jen tak neskončí, a Natalia se 
rozhodla chránit svou těhotnou dceru. Protože 
měla pracovní kontakty na lidi v okolních stá-
tech, zvažovala cestu do Německa, kde žijí její 
známí, nakonec se jí však podařilo zkontakto-
vat s paní z Hustopečí, která jim nabídla pod-
poru. Na cestě vlakem strávily 4 dny a podařilo 
se jim získat ubytování u nás na faře, odkud se 
zakrátko přestěhovaly k Barákovým. Na začát-
ku dubna Khrystyna porodila dceru Alici, která 
bude mít v těchto dnech tři měsíce. Její tatínek 
si ji ještě nepochoval, zatím čeká na Ukrajině na 
povolávací rozkaz. Alicin dědeček pak bojuje na 
Donbase. 
Natalia má problémy se zády, na které jí pomá-
há pohyb, především chůze. Proto je můžete 
potkat ve Starovicích i  okolí, protože denně 
chodí i s kočárkem na dlouhé procházky. 
Paní Olena, která před válkou utekla s  deví-
tiletým synem Davidem, do této doby nikdy 
neopustila Ukrajinu, ačkoliv před válkou zvažo-
vala, že by odjela do Čech za prací. Rozhodnutí 
opustit domov přišlo v momentě, kdy Rusové 
vybombardovali školu nedaleko jejich domu; 
manžel ji přesvědčil, že musí se synem pryč. 

Odcházeli narychlo, na vlakovém nádraží čeka-
li, až přijede nějaký vlak. Paní Olena s Davidem 
pochází z Kramatorsku, kde jen několik dní po 
jejich odchodu Rusové zasáhli nádraží s  tisíci 
lidmi čekajícími na evakuaci a na padesát jich 
zde zemřelo. Olena s  Davidem dojeli do Brna 
a tady byli vybráni k nám.
Paní Julia, kamarádka Oleny, přišla se dvěma 
dcerami, z nichž mladší je ještě kojenec. S od-
chodem do neznáma váhala, přece jen s  tří-
měsíčním miminkem je každá cesta náročněj-
ší. I  ji nakonec přesvědčil manžel po ruském 
bombardování a pomohlo jí i vědomí, že už tu 
bude mít někoho známého. Na cestu se vydala 
se svou švagrovou Táňou a její kamarádkou Ri-
tou a jejich dětmi. Všechny pochází z městečka 
Havrylivka v  charkovské oblasti. Po několika 
nesnázích se jim nakonec podařilo zůstat spolu 
a dostat se za Olenou do Starovic.
Olena pracovala na Ukrajině jako prodavačka, 
Rita u  dráhy a Táňa je zemědělská inženýrka. 
Nyní všechny tři pracují na Lindenu. Julia, která 
je na mateřské dovolené, si našla práci alespoň 
na 4 hodiny denně, kdy jí miminko hlídají ka-
marádky, které pracují na směny. 
Všechny jsou milé, přátelské a  vděčné za ka-
ždou pomoc. Snaží se tu žít normální život, 
jak jen to jde, a svým dětem zajistit normální 
dětství. „Zatím náš dům stojí“, odpovídají na 
otázku, zda se chtějí na Ukrajinu vrátit, „chce-
me se vrátit hned, jak skončí válka – pokud 
bude kam se vrátit.“ Přejme jim, ať se dočkají 
co nejdřív.

Petra Pokorná
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Dvanácté babské hody se opět vy-
dařily. Sešlo se nás osm párů. Za 
krásného slunečného počasí, ale 
úmorného vedra jsme s  úsměvem 
a zpěvem prošly celou dědinu v do-
provodu DH Lácaranky z  Kobylí. 
První pár tvořily Marcela Meredo-
vá a Anita Trčková. Svého úkolu se 
zhostily na výbornou a vše proběh-
lo tak, jak má. Taneček i  půlnoční 
překvapení ve stylu letušky a piloti 
se líbilo snad všem 450 platícím 
divákům. Děkuji stárkám i panu sta-
rostovi, který nám předal hodové 
právo. Poděkování patří i  těm, kte-
ří se starali o  občerstvení, vstupné 
a  vše ostatní. Doufám, že se příští 
rok opět sejde dobrá parta.

Zuzana Švestková

Babské hody
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Po dvou covidových letech se postupně vracíme k  životu, na který 
jsme byli zvyklí před pandemií. Jde to pomalu, mnoho lidí covidem 
zpohodlnělo, zvyklo si na nicnedělání, online práci, online výuku, on-
line zábavu. Poznáváme to i při naší společenské a tělocvičné činnos-
ti. U dříve pořádaných akcí se snížila návštěvnost a u některých dětí 
jsme zpozorovali náznaky začínající obezity. Proto je potřeba začít se 
hýbat a teď v létě je k tomu mnoho příležitostí. 
S našimi členy i zájemci z řad občanů jsme letos v květnu uspořádali 
jednodenní výlet údolím řeky Bobravy. Jednalo se o příjemnou, dva-
náctikilometrovou procházku v pěkné přírodě. Po půldenní námaze 
jsme se odměnili obědem a dobrým pivkem klášterní Taverně v Raj-
hradě. I když účast byla nižší, než bývalo zvykem, snad i kvůli zata-
ženému nebi a  mírnému deštíku při startu, všichni jsme se hezky 
protáhli a udělali něco pro své zdraví. Příště se k nám můžete přidat, 
členství v Sokolu není podmínkou účasti. 
V  loňském roce nám skončil silný ročník hráčů v kategorii starší pří-
pravka do 10 let, proto jsme se rozhodli děti převést do kategorie 
mladší žáci, kde můžou hrát až do 12 let. Měl jsem obavu, jak si naši 

Z okénka Sokola

hráči v této soutěži povedou, protože se jedná o okresní přebor, kde 
už hrajeme i  s  městskými mužstvy, jako například Břeclav, Valtice, 
Lanžhot, a s velkými obcemi se silnými fotbalovými základnami. Dnes 
mohu konstatovat, že jsme sezónu úspěšně zvládli, v zápasech ani se 
silnými soupeři jsme nikdy nepropadli, některé jsme i trápili a nastří-
leli jsme dostatek gólů. Za ten rok všichni fotbalově i mentálně hodně 
povyrostli a po dohodě s trenérem Romanem Pokorným jsme se do-
hodli pokračovat v této soutěži i příští rok. 
Tímto chci poděkovat našim hráčům za výborné výkony, rodičům za 
zodpovědný přístup a trenérovi za veškerou práci.   

Antonín Kadlec

# Klub Z V R P S B P+ P-
1. Lanžhot 18 16 1 1 130:13 49 0 0
2. Valtice 18 15 2 1 131:20 47 0 0
3. Zaječí 18 12 1 5 94:42 37 0 0
4. Nosislav 18 12 0 6 73:37 36 0 0
5. Popice 18 10 2 6 82:50 32 0 0
6. Hustopeče B 18 8 1 9 77:58 25 0 0
7. Kobylí/Bořetice 18 5 2 11 50:59 17 0 0
8. MSK Břeclav B 19 4 2 13 44:87 14 0 0
9. Starovice 18 2 2 14 26:69 8 0 0
10. Brumovice 19 0 1 18 6:278 1 0 0

Děti byly odměněny za celoroční dřinu výletem do brněnského 
zábavního centra. 

Turistika byla příjemnou procházkou po rovině v lese. 

Nástup k zápasu. 

Mužstvo se svým trenérem. 

Pohled do kabiny před zápasem. 
Přes most cesta nevedla, ale děti musely vyzkoušet pevnost mostu. 
Vydržel. 
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Mužstvo po podzimu mělo na svém kon-
tě jen 7 bodů za dvě výhry a  jednu remízu 
a plán na jaře vylepšit bilanci relativně vyšel.
Co teda nevyšlo úplně dle představ, byla 
zimní příprava, která se v podstatě nekonala, 
zejména z  důvodu zranění a  malého zájmu 
samotných hráčů.
I  tak ale přes zimní přestávku odehrál man-
čaft přátelská utkání a chybějící fyzička byla 
znát hlavně v posledních fázích zápasu:

Starovice - Rakvice  3:1
Starovice - Židlochovice 1:7
Starovice - Žabčice  3:6
Starovice - Brumovice 1:4

První jarní zápas se povedl a odnesl to Velký 
Dvůr (3:0). Následoval velmi vyrovnaný sou-
boj s  - v  té době vedoucím týmem soutěže 
- Drnholcem, kde jsme bohužel doma ne-
udrželi vedení a nakonec prohráli 1:3. Z ná-
hradního hřiště v  Pohořelicích jsme si proti 
Novosedlům B odvezli jen bod za remízu 3:3, 
když jsme otočili dvoubrankovou ztrátu bě-
hem snad pěti minut. Po tomto kole byl tre-
nér bohužel nucen odjet na pracovní cestu 
do Bulharska a týmu se dočasně ujal Honza 
Strach, za což mu ještě jednou moc děkuju. 
Bohužel to neměl vůbec jednoduché, proto-
že neměl k dispozici několik klíčových hráčů 
a  soupeři byli nejtěžšího kalibru - Mikulov 
(0:4), Cvrčovice (0:8). Když jsme ale hostili na 

V sobotu 4. června si obec Starovice s TJ Sokol 
Starovice připravily pro děti odpoledne plné 
zábavných aktivit, tentokrát v areálu fotbalo-
vého hřiště. Stovka místních i přespolních dětí 
zdárně plnila připravené úkoly – běh na lyžích, 

slalom, střelbu ze vzduchovky, proplétání pa-
voučí sítí, střelbu prakem a další. Holčičky se 
nechaly malovat na obličej a kluci hráli fotbal. 
V obležení bylo dětské i fotbalové hřiště, wor-
koutové i fitness hřiště a cyklistická dráha. Děti 

se prostě vyřádily. Odměnou všem byl tradiční 
táborák s opékáním špekáčků, ledňáčky a jako 
novinka stánek s vaflemi.
Těšíme se zase za rok!

Dagmar Krejčiříková

Jaro opět mnohem lepší než podzim – muži nakonec skončili na 8. místě

Dětský den

domácím hřišti Velké Pavlovice/Starovičky, 
znovu se ukázalo, že tým má sílu, a když chce, 
tak to jde a hosté bojující o postup se báli do 
poslední minuty o výsledek (2:3). 
Sotva jsem se vrátil z pracovní cesty, jako by 
mužstvo chtělo navázat na dobrý výkon. Do 
konce sezóny již neprohrálo a začalo koneč-
ně dávat hodně branek - porazilo Ivaň B (4:2), 
uhrálo remízu s Popicemi (1:1), v dramatické 
přestřelce porazilo Sedlec gólem v  posled-
ní vteřině (5:4) a  v  posledním klání nadělilo 
oslabenému Strachecu bůra (5:2) - to se pak 
zapíjelo ukončení jedna radost.   
Jelikož byl nakonec tým Novosedly B vyřa-
zen ze soutěže z  důvodu nenastoupení ke 
třem utkáním, byly Starovicím odebrány 
4 body a  celkem 9 
vstřelených branek, 
ale i  tak jsme skon-
čili na 8. místě se 17 
body a  skóre 36:60 
za 5 vítězství, 2 remí-
zy a 11 porážek.
Nejlepší střelec týmu 
byl nakonec i  vzhle-
dem k  dlouhému 
zranění a  třem ode-
braným gólům ze 
statistik Viki Valtera se 
6 brankami, kterého 
doplnilo hned kvar-
teto pětigólových: Ra-

dek Lesák, Kuba Strouhal, Tibor Fekete a Radek 
Pich.
Sezónu 2021/2022 bych zhodnotil jako další 
krok vpřed v tom smyslu, že se nám podařilo 
zapracovat další mladé hráče a hlavně Staro-
vičáky. Během jara se nemalou měrou na hře 
podíleli Marek Bulíček, Radim Kern a  Vojta 
Dubec, přičemž pár týdnů zpět se dotáhly 
také přestupy Davida Jakima a Ondry Šusty. 
Jménem mužstva všem fanouškům děkuji za 
podporu a už teď se těším na sezónu novou. 
Jako první v rámci přípravy se muži představí 
na pohárovém turnaji v  Milovicích 23. čer-
vence, takže tímto všechny srdečně zvu. 
ŠTARVICE!!!

David Lesák

 Proplétání pavoučí sítí. Závody ve skocích v pytli. 
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V pondělí 20. června navečer přešla přes naši obec ničivá bouřka. Kromě krup přinesla i velmi silný vítr, který na několika místech v obci poško-
dil střechy a u sokolovny řádil v kaštanové aleji. Dva stoleté kaštany vyvrátil, jeden rozštípl a mnoha dalším polámal větve. 
Na místě zasahovali hasiči a na pomoc s odklízením přišlo i několik místních občanů.  

Bouřka

Následky silného větru.

Následky bouřky u sokolovny.

Hasiči v akci.

114 let staré kaštany padly pod náporem větru.
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Vítr způsobil drobné škody občanům.Stromy byly poničeny na několika místech v obci.

Spoušť u sokolovny.

Poškozena byla i zahrádka u hospody.
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Připomeňme si prostřednictvím fotek, co se událo v uplynulém čtvrtletí.

FOTOGALERIE

Sokolovna prošla výměnou osvětlení a výmalbou.

Rallye závody někomu vadí, jiným zase přinášejí radost. A tak je to se vším.

Obnovení střelnice pro akce mladých je splnění jednoho z volebních slibů.

Technické zázemí obce dokončeno.
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Klubovna technického zázemí.

Stavba vodovodu k lokalitě nové výstavby.

Stavba logistického centra u Hustopečí.

Pracovníci obce při údržbě zeleně. Na dokončení inženýrských sítí přispěl pan Losenický.
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Kdy Kde Co Kdo

sobota 
16. července u myslivny Myslivecká zábava Myslivci

sobota 
30. července u myslivny Oslava 700. výročí první písemné zmínky o obci Obec

pátek 
19. srpna 17:00 u myslivny Stavění máje + diskotéka Sokol

sobota - neděle 
20. - 21. srpna u myslivny Krojované hody Sokol

sobota 17. září 
14:00 u myslivny Starovické vinobraní Vinaři

Více o připravovaném programu se dozvíte na www.starovice.cz

Kalendář kulturních a sportovních akcí – léto 2022

Zelená oáza v kontrastu s řepkovým polem.


